

Protokoll från styrelsemöte med Föreningen Grävande Journalister

Föreningen Grävande Journalister
Orgnr 802014-3833

Protokoll nr: 5, 2025

Datum: 2025-05-05

Plats: SVT, Oxenstiernsgatan 34, Stockholm

Deltagande ledamöter: Ulla Sättereie, Åsa Larsson, Rolf Lunneborg, Kenneth Westerlund, Oskar Jönsson, Annelie Megner Arn, AnnaKarin Löwendahl, Tobias Andersson Åkerblom, Lena Pettersson, Jessica Ziegerer (fram till 11.25, samt mellan 13.30 och 15.00)

Frånvarande ledamöter: -

Övriga deltagare: Matti Stenrosen (punkt 9)

- § 1. Ulla Sättereie förklarar mötet öppnat.
- § 2. Ulla Sättereie väljs till mötesordförande.
- § 3. Tobias Andersson Åkerblom väljs till sekreterare.
- § 4. AnnaKarin Löwendahl och Oskar Jönsson väljs till justerare.
- § 5. Mötet godkänner dagordningen.
- § 6. **Genomgång föregående protokoll (Jessica)**

Vi ska ha detta som en stående punkt, så att vi inte missar viktiga punkter.

Jessica konstaterar att protokoll från årsmötet finns i Google Drive, ej ännu på hemsidan.

Ulla noterar att det var bra att vi ordnade i förväg inför årsmötet så att vi hade en ordentlig röstlängd, detta bör dock formaliseras bättre till nästa år så att det går snabbare att komma igång med mötet.

Alla i styrelsen som föredrog frågor skötte det bra.

Det efterfrågades mätbara mål för den organisationsförändring som beslutades. Vi kan exempelvis titta på siffror för insamlade medel, visningar på hemsidan, sociala medier, etc.

Lena konstaterar att det gick bra och smidigt med revisionen. Tidigare har vi haft en plan om att vi ska bjuda in revisorerna till ett av våra möten. Detta blev inte av under 2024, men vi ska försöka genomföra detta i år igen.

Styrelsen beslutar: Att bjuda in revisorerna till nästa styrelsemöte, eller ett kommande möte när det passar dem.

§ 7. Uppsamling efter Gräv25 (runda)

Lena: Allt var bra. Detta är en svår tid varje år ekonomiskt då föreningen inväntar betalning på fakturor men ska betala räkningar för Gräv just nu.

Jessica: Instämmer. Det var många i arrangörsgruppen som var engagerade i arbetet med Gräv, vilket bidrog till det goda resultatet. Ca 45 personer och många var med till slutet. Annars brukar ofta arrangörsgruppen minska längs vägen. Det enda negativa som grävgeneralerna själva

noterade var att det kanske skulle ha varit en kaffestation i lokalen Kosmos. En reflektion är att det var fler parallella spår än vanligt.

SR:s säkerhetsansvariga har varit inkopplade två år i rad, nu kan de inte ta den bollen längre.

Varje ny arrangörsgrupp måste tänka till angående vem som kan fylla den funktionen för just det grävseminariet.

Kenneth: Var med och arrangerade årets Grävseminarium, i gruppen för sponsring och ekonomi. En framgångsfaktor var att det var så många som var med i arrangörsgruppen. Det var sex-sju parallella arbetsgrupper med fem-sex personer i varje. De sista pengarna kom in häromdagen, från Borlänge kommun: 45 000. Bara fått positiv respons. Enda kritiken: Någon tycker att det är lite mycket med 550 000 i överskottsmål. Volontärerna tyckte att det var lite dyrt att betala 800 kronor för att gå på galan.

Rolf: Tycker att det var ett jättebra Gräv. En detalj: Svårt med storleken på lokaler. Jens Nylander hade exempelvis två snack som båda var mer än fullsatta.

En person i arrangörsgruppen tyckte att det var ett problem att man behöver uppfinna hjulet varje gång. Vi bör fånga upp hans synpunkter. Viktigt att ha galan under sittande bord.

Åsa: Bästa grävet någonsin. Man bör dock fundera över hur vi kommunicerar under själva Guldspadegalan, angående vilka som vinner guldspadar etc. Det finns många som sitter och väntar på besked, vi kan göra nyhetsutskicket direkt när det sker.

Ulla: Någon bör vara avsatt till att lägga ut en bild och nyhet i sociala medier varje gång någon vinner en Guldspade. Vi måste också ha en flik under hemsidan med rubriken: För press, där vi har bilder som de vet att de kan använda.

Ett väl arrangerat Grävseminarium. Fin stämning och bjussigt, bra att allt var på samma ställe.

Joakim Medins fall gjorde att frågornas vikt synliggjordes. Folk uppskattade väldigt mycket den sittande middagen under galan.

Arrangörsgruppen och grävgeneralerna har gjort ett jättebra jobb. Runda-bordssamtalspunkten funkade också väldigt bra.

Saknade dock lite internationella inslag. För att råda bot på det kan vi spana lite på vad SKUP har och under hösten, till nästa Gräv, kommer vi att öppna upp "open call" så att man kan pitcha sina egna föreläsningar. Så gör många andra konferenser.

Tobias: Diamant Salihus inledningstal funkade väldigt bra med sin lokala förankring. Meetx schemalösning funkade mycket sämre än Scheds.

Annelie: Flera gånger var det fullt på seminarier. Det är dock svårt att förutse vilka programpunkter som blir mest besökta. Ledningen var proffsig, glad och positiv, vilket sipprade ned.

AnnaKarin: Kul att arrangörerna tog fasta på Dala-temat. Stödmedlemmarna skulle kunna ha föreläsningar, om hur man blir en bra ledare för att leda gräv, till exempel.

Oskar: Man hade kunnat önska mer variation, nya föreläsare + någon mer internationell.

Lena: Vi borde gå igenom den manual som vi har igen, inför att vi skickar ut den, tillsammans med Kenneth som har färsk erfarenhet. Jessica inflikar att guiden vi har skrivit ska uppdateras efter varje Gräv. Det ska vara ett levande dokument.

Vi bör också tänka på att exponera våra stödmedlemmar på Gräv och styrelsemedlemmarna. Så att styrelsen presenterar de nominerade.

Nästa möte i juni hoppas vi att räkenskaperna är klara, då har vi med dem.

§ 8. Styrelsens arbete 2025/26

a. [Så jobbar vi i styrelsen](#)

Info till nya styrelsemedlemmar om hur de olika utskotten jobbar och vad de jobbar med.

b. [Arbetsfördelning i utskotten.](#)

Ulla har uppdaterat dokumentet, har ändrat så att arbetsutskottet går ihop med kansliutskottet. Årskalendern behöver uppdateras, detta ses över av Ulla. Vi ska exempelvis besluta om stipendiater tidigare än i februari. Nytt utskott: Arbets- och kansliutskottet. Sväljer också kommunikation på sociala medier- och webbutskottet. Sammankallande: Ulla. Övriga ledamöter: Lena, Åsa, Jessica.

Ulla: vi behöver tajta upp hemsidan. Ha en flik på engelska, en för press, att man inte ska behöva scrolla så mycket för att hitta nyheter.

Rolf: Webbutskottet är otydligt. Har tidigare haft ansvarsområdet att genomföra visa större webbprojekt. Inte vad vi kommunicerar. Diskussion om huruvida vi ska döpa om till kommunikationsutskottet eller slå samman med Arbets- och kansliutskottet, enligt ovan.

Styrelsen beslutar: Slå samman webbutskottet med Arbets- och kansliutskottet.

Ulla: det står fortfarande att webbutskottet har ansvar för att publicera material på sociala medier, en skrivning från innan Zara fick det som sin arbetsuppgift. Skrivelsen bör ändras.

Sponsors- och medlemsutskottet. Sammankallande: AnnaKarin. Övriga ledamöter: Rolf, Kenneth och Lena.

Fråga uppkommer om att en del medlemsansökningar som är tveksamma skickas av Zara till Ulla.

Styrelsen beslutar: Sponsors- och medlemsutskottet ska hantera det, samt ta fram kriterier.

Förra året infördes att det ska skickas ett mejl, signerat av ordförande, till alla nominerade. Det var framgångsrikt. Vi ska också fortsätta med rundabords-samtal.

Utbildningsutskottet. Sammankallande: Annelie. Övriga ledamöter: Åsa, AnnaKarin, Kenneth.

Internationella utskottet. Sammankallande: Tobias. Övriga ledamöter: Jessica, Ulla, Oskar

Opinionsutskottet. Sammankallande: Rolf. Övriga ledamöter: Annelie, Ulla, Tobias, Oskar.

c. **Mötesstruktur och datum** – föredrogs sist, under punkt 17

18/6, 18-20. Zoom-möte.

25/8, ca 10-15. På plats i Stockholm, även besök på kontoret.

3/10, Kristianstad.

10/11, Zoom.

16-18/1, Prel strategihelg, Växjö.

3/2, Zoom-möte.

2/3, Zoom-möte.

d. Alla ledamöter ombeds att kolla sina kontaktuppgifter

§ 9. Inför Gräv 26 i Kristianstad (grävgeneral Matti Stenrosen deltar)

Matti Stenrosen, Kristianstadsbladet Norra Skåne, berättar att Trelleborg Allehanda och Ystads Allehanda är nya i arrangörsgruppen utöver de medieföretag som presenterades under Gräv i Borlänge. Då var det: SVT Skåne, P4 Kristianstad, Helsingborgs Dagblad, Sydsvenskan, Kristianstadsbladet Norra Skåne (huvudarrangörer). Vi titulerar det som Gräv i Skåne. Inte endast Gräv i Kristianstad.

Arrangörsgruppen har haft ett första möte, börjat prata om tema, etc, men inte landat i något ännu. Nu har de skapat flera grupper för bland annat Late Night och annat. Behöver fortfarande genomgång av ekonomin från styrelsen. Behöver också överlämning med inlogg etc från tidigare grävgeneraler.

Har reserverat totalt 488 hotellrum i Kristianstad (295), Åhus (100) och Hässleholm (Stadshotellet, 93). Det blir bussning från Åhus och Hässleholm.

27-28 mars är det planerat och Kristianstad Arena har börjat skissa på ett kontrakt. Detta ska Ulla med flera också gå igenom i detalj.

Arenan är väldigt stor. Det finns rum för 350 personer, 300, 100, ett rum för 800, där vi kan ha festen. Ett 40-rum, där vi kan ha datajournalistik.

Uppdrag granskning firar 25-årsjubileum nästa år. De vill ha ett helt spår, ordna egna seminarier och kommer antagligen ha en egen sal, med seminarier både om historiska UG och nutid. Tänk "Så gjordes valstuge-reportaget".

Fojo betalade 40 000 för ett rum, för en dag, i Borlänge. Det ingick att en extra person fick ett seminariekort.

PK Syd vill också ordna en egen seminariepunkt och öppnade upp för att FGJ eller arrangörsgruppen är med på en debatt i Malmö i januari.

Arrangörsgruppen funderar på att göra en offentlig debatt redan på torsdagen innan Grävseminariet, öppet för allmänheten. Som förlaga hade exempelvis HD en biokväll, 2018 i Helsingborg, när de visade Spotlight.

Diskussion om vad PK och UG ska betala.

Styrelsen beslutar: Att ge Arbetsutskottet i uppdrag att ta fram ett förslag och återkomma med det till Matti.

§ 10. Ekonomi (Lena)

a. Kort rapport

Vi får in våra medlemsintäkter och stödmedlemmar fram tills Gräv. Sedan har vi Gräv och måste betala räkningarna för det innan pengarna trillar in.

1.2 miljoner ska betalas till Galaxen 22 maj, 30 maj får vi pengarna från Meetx.

Allt ser bra ut enligt informationen från Gräv hittills.

I slutet på sommaren får vi slutgiltig info från Meetx och kan räkna mer exakt på resultatet.

Vi har nu intäkter från tre nya stödmedlemmar: TV4, EFN, Sjukhusläkaren. Budgeten ser därför bättre ut nu. Fortfarande underskott dock. Arbetet och Västerbottens-Kuriren är också på väg in som stödmedlemmar.

I samband med Gräv fick Lena veta att vi hade ca 800 medlemmar, behöver få in ca 100 till.

a. Beslut om stöd till Joakim Medins fond

Sedan tidigare har det diskuterats i styrelsens Signalgrupp att donera till denna fond.

Styrelsen beslutar: att 10 000 kronor doneras till detta ändamål. Dagens ETC håller i fonden. Lena sköter betalningen.

a. Uppsägning av kontorsplats

En av våra kontorsplatser ska sägas upp. Detta har inte skett ännu, men måste ske i närtid. Lena har mejlat Zara om att hon ska säga upp den senast till 31/5 och fått ok på det.

a. Grävfonden behöver "låna" bankkort

Om Grävfonden behöver göra ett utlägg, så vill de att vi betalar en kostnad för dem, eftersom de inte har ett bankkort. De för in denna summa direkt på vårt bankkonto.

Styrelsen beslutar: Att godkänna detta, med medskicket att Grävfonden behöver skaffa ett bankkort.

§ 11. Arbetsutskottets frågor inkl kansli, kommunikation och webb (Ulla, Lena, Åsa, Jessica)

a. Medarbetarsamtal på gång

16 maj ska Ulla ha medarbetarsamtal med Daniel. Sedan ska även medarbetarsamtal hållas med Zara.

b. Om hemsidan och kommunikation

Vi ska bli bättre på snabba utskick, nyhetsbrev, etc. Det kommer att ske under året.

Linkedin-kontot har vi inte kontroll över, för det måste vara knutet till en faktisk person. 27 februari-protokollet måste uppdateras på hemsidan. Nya styrelsen ska upp på hemsidan, liksom exponering på Grävseminariet, i form av att vi presenterar de nominerade.

§ 12. Medlems- och sponsorutskottets frågor (AnnaKarin, Rolf)

a. Medlemsantal: vanliga medlemmar, studentmedlemmar, stödmedlemmar

I samband med Gräv hade vi 818 betalande medlemmar, inkl. studenter, berättar Lena.

Ulla tycker att vi bör ha en stående punkt om detta.

a. Stödmedlemmar: Antal, info, uppföljning, strategi

Har fått in Sjukhusläkaren, TV4, EFN. Arbetet och Västerbottens-Kuriren verkar vilja bli stödmedlemmar.

§ 13. Webbutskottets frågor

Utgår, då utskottet försvinner

§ 14. Utbildningsutskottets frågor (Åsa, Rolf, Anneli, AnnaKarin)

a. Kommande kurs med Linus Svensson.

Planerad 23 maj. I nuläget endast 6 anmälda. Lite för lite. Vi bör göra ett ryck. Zara ska hjälpa till och dra i det.

a. Kommande kurser resten av året

Ska ha ett möte med Zara nu under våren, där vi sätter ett årshjul med en plan efter sommaren.

§ 15. Internationella utskottets frågor (Tobias, Ulla, Jessica)

a. Uppdatering om Nordig efter Gräv.

Tobias berättar om status i projektet, det var framgångsrika programpunkter både på Gräv, norska SKUP, finska Tutki. Avvaktar nu och ser vad som händer närmast. Vi inväntar att det ska ske faktiska journalistiska samarbeten inom ramen för projektet.

a. Kommande konferenser

Ulla ska till Data Harvest i vår.

GIJC hålls i år i Kuala Lumpur: Ulla, Jessica, AnnaKarin ska dit.

PluPro: Journalism funds evenemang i Prag. Ulla åker på det. Kostar oss endast en hotellnatt, resten bekostas av dem.

I höst finns även danska FUJ, Data-SKUP, Investigative Journalism 4 Europe i Bryssel, som vi gärna vill ha en representant på, i mån av resurser.

§ 16. Opinionsutskottets frågor (Anneli, Ulla, Rolf, Tobias)

a. Text om Joakim Medin till hemsida (Ulla).

Ulla ska skriva.

§ 17. Nästa möte

18/6, Zoom-möte 18-20.

§ 18. Övriga frågor

Inga övriga frågor.

§ 19. Mötets avslutande

Mötet förklaras avslutat av Ulla.

.....
Tobias Andersson Åkerblom, sekreterare

.....
AnnaKarin Löwendahl, justerare



.....
Oskar Jönsson, justerare